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Leipzig, 06 March 2023 

Fees School Year 2023-2024 
 

Dear LIS Community,  
 
LIS is committed to providing the highest quality education for your children. We are consistently 
investing in our facilities, technology, and staff to support our core values and intended learning 
impacts and ensure that we are providing the best possible learning environment. In addition, 
we are constantly reviewing our curriculum and programmes in imaginative and innovative ways 
to foster self-discovery, pursuit of passions and acquisition of academic skills to empower your 
children to make meaningful impacts in tomorrow’s world.  
 
We value your continued financial support of our shared learning community and are pleased to 
inform you that despite the rise in cost-of-living, increased energy prices and inflation, LIS 
management has been able to keep the fee increase to a minimum and we remain the most 
affordable international school in Germany.  
 
In Kindergarten, due to an increase in financial support from the city of Leipzig, we have been 
able to keep fees stable – with no increase for the coming school year.  
 
In order to keep our administrative processes as slim as possible, we have designed our fee 
structure to encourage parents to choose annual payments over monthly payments. By doing 
so, we can streamline our processes, reduce our administrative costs, and ultimately provide a 
more cost-effective service to all of our parents. In the coming school year, the annual admin 
fee will be charged with 460€ for school fees paid monthly and 400€ for school fees paid at an 
annual frequency. Invoices for the coming school year will be issued in June. 
 
In addition, for families who place their child’s contract on hold, LIS will charge a retainer fee of 
150€ per month. Guest students who are with us for up to six months will be charged a combine 
admin and enrolment fee of 1400€.  
 
Please find attached the fee schedule for the coming school year 2023/24. If you have any 
questions regarding the updated fee schedule, please do not hesitate to contact us.    
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Liebe LIS-Gemeinschaft, 
 
Die LIS sorgt dafür, dass Ihre Kinder die bestmögliche Schulbildung in Leipzig erhalten. Dafür 
investieren wir kontinuierlich in unsere Räumlichkeiten, Technologien und Mitarbeiter, sodass wir 
unseren Grundwerten und den angestrebten Lernzielen gerecht werden und so ein optimales 
Lernumfeld schaffen. Um die Persönlichkeitsentwicklung, die Entfaltung von Talenten und 
Interessen sowie die Vermittlung akademischer Fähigkeiten zu fördern, optimieren wir fortlaufend 
unseren Lehrplan und unsere Programme auf sinnvolle und innovative Weise. Damit sind Ihre 
Kinder bestens gerüstet, um in der Welt von morgen erfolgreich zu sein. 
 
Wir freuen uns daher, Ihnen mitteilen zu können, dass es dem LIS-Management trotz gestiegener 
Lebenshaltungskosten, erhöhter Energiepreise und Inflation gelungen ist, die Erhöhung der 
Gebühren auf ein Minimum zu beschränken. Damit bleiben wir weiterhin die günstigste 
internationale Schule in Deutschland. 
 
Im Kindergarten konnten wir die Gebühren dank einer Erhöhung der finanziellen Unterstützung 
durch die Stadt Leipzig sogar stabil halten - ohne Gebührenanhebung für das kommende 
Schuljahr.  
 
Um unsere Verwaltungsabläufe so schlank wie möglich zu halten, haben wir unsere 
Gebührenstruktur dahingehend verändert, dass Eltern dazu ermutigt werden, sich für jährliche 
statt monatlicher Zahlungen zu entscheiden. Auf diese Weise können wir unsere Prozesse 
straffen, unsere Verwaltungskosten senken und letztlich allen Eltern einen kostengünstigeren 
Service bieten. Im kommenden Schuljahr wird die jährliche Verwaltungsgebühr mit 460€ für 
monatlich gezahlte Schulgebühren und 400€ für jährlich gezahlte Schulgebühren festgesetzt. 
Die Rechnungen für das kommende Schuljahr werden im Juni ausgestellt. 
 
Darüber hinaus erhebt die LIS für Familien, die den Vertrag ihres Kindes ruhen lassen, eine 
Vorhaltegebühr von 150€ pro Monat. Für Gastschüler, die bis zu sechs Monate bei uns bleiben, 
wird eine kombinierte Verwaltungs- und Registrierungsgebühr von 1.400€ erhoben.  
 
Im Anhang finden Sie die Gebührenordnung für das kommende Schuljahr 2023/24.  
 
Sollten Sie Fragen zur aktualisierten Gebührenordnung haben, zögern Sie bitte nicht, uns zu 
kontaktieren.    
 
 
 
 
 
 
Johannes Barabas   Brandie Smith 
Commercial Director   Head of School 

  



  
 

 

 
 

Fee Structure School Year 2023/24 
 
 

Annual Admin Fee for  
fees paid annually 

 €400.00  
 

Annual Admin Fee for  
fees paid monthly 

 €460.00  

 
Nursery 1 & 2 

  

Tuition (Monthly)   

- Fee €211.14 
Discounts according to City of 
Leipzig table 

- Benefaction Amount € 535,00 LIS sibling discounts apply 

Early Years 1 - 3   

Tuition (Monthly)   

- Fee €130.12 
Discounts according to City of 
Leipzig table 

- Benefaction Amount €627.00 LIS sibling discounts apply 

Grade 1 - 12   

Enrolment Fee starting Gr. 2 €775.00 
Due upon admission, LIS 
sibling discounts apply 

Tuition (Monthly)  LIS sibling discounts apply 

- Grade 1-5 €860.00  

- Grade 6-8 €885.00  

- Grade 9-10 €940.00  

- Grade 11-12 €1130.00  

 
 
 
 


